
niet-blanke studenten worden toegelaten in 
speciale gevallen. 
'Is u bewus daarvan dat dit te versoen is met 
wat u werkles apartheid te noem? Daar is 
nog meer sulke dinge wat u nie by ons ver-
wag nie maar wat u wel by ons sal kry. Is dit 
nie belangrik genoeg dat u daarom nou alle 
ander redenasies opsy skuif en hierheen kom 
en u self vergewis van wat hier aan die gebeur 
is nie? Die saak dra vir ons soveel erns dat 
ond daarvan oortuig is dat ons besig is om 'n 
volkerepatroon te weef wat vir ander miskien 
nog as 'n voorbeeld kan dien van volkere wat 
in geregtigheid en vrede saamwoon.' 

Het college van Bestuur van de VU stelde 
daarop aan de Universiteitsraad voor om 'n 
delegatie naar Potchefstroom te zenden. De 
oude Universiteitsraad die dit punt nog op 
de agenda kreeg, besloot de beslissing wat te 
doen over te laten aan de nieuwe, die 3 sep
tember geïnstalleerd is. De woordvoerder 
van de PKV-fractie, die het gros van de VU-
studenten in de Raad vertegenwoordigt, be
twijfelde het of er nog wel 'n delegatie aan 
de VU geformeerd kon worden, die én het 
vertrouwen van de VU zou genieten, én visa 
voor een bezoek aan Zuid-Afrika zou krijgen. 
De fractie had zich indertijd op het stand
punt gesteld dat de VU het verdrag diende 
op te zeggen. In een ingezonden stuk in Ad 
Valvas onderstreepte Hans van Dijk van de 
nieuwe PKV-fractie dit standpunt nog eens. 

'Hebben we dan geen zekerheid over de on
mogelijkheid van overeenstemming? . . . Wij 
menen te kunnen konkluderen dat het PKV-
voorstel van vorig jaar om het verdrag te 
verbreken terecht is geweest. We zullen, 
wanneer de P.U.-V.U.-band weer aan de orde 

Slechts enkele maanden nadat de vakgroep 
communicatiewetenschap rapport 
uitgebracht had over een onderzoek bij 
het dagblad De Tijd (zie VU-magazine 
mei 1974) viel het besluit bij de uitgever 
de uitgave van het dagblad te staken. Ook 
de onderzoekers, die met de De Tijd
redacteuren nog uitvoerig de resultaten 
van het onderzoek hadden besproken, 
betreurden het einde van het 130 jaar oude 
roomskatholieke dagblad zeer. 
Voor hen was het echter geen reden om 
De Tijd verder maar te vergeten. Integen
deel. Juist de opheffing van een dagblad 
van levensbeschouwelijke signatuur is 
sociaal-wetenschappelijk gezien een uniek 
gebeuren. Nog nooit zijn de gevolgen 
daarvan voor de lezers onderzocht. Een 
nieuw project is daarom van start gegaan 
onder de naam 'Voortgezet Medium-
onderzoek Dagblad De Tijd' o.l.v. de 
wetenschappelijke medewerkers G. W. 
Noomen en J. J. van Cuilenburg. 

Verwacht wordt dat het onderzoek 
omstreeks eind 1975/begin 1976 met een 
aantal publikaties zal worden afgerond. 
Waarschijnlijk zullen we dan weten waar 
de lezers van De Tijd zijn gebleven en hoe 
ze het einde van hun lijfblad hebben 
beleefd. 
In het eerste medium-onderzoek stond de 
vraag centraal door welke factoren de 
binding van de lezer aan zijn krant wordt 
bepaald. Een van de opvallende uitkomsten 
was dat inhoudsfactoren als de politieke 
opstelling van de krant, de aandacht die de 
krant aan onderscheiden nieuwssoorten 
besteedt en de mate van genuanceerdheid 
van de meningsvorming in de krant, in 

komt, ons oude voorstel met meer reden op
nieuw kunnen inbrengen en zullen dit ook 
doen.' 

verhouding slechts een geringe rol in het 
bindingsproces speelden. Deze min of 
meer curieuze en enigszins trieste 
constatering rechtvaardigde een vervolg
onderzoek, waarin dieper op de rol van de 
inhoud van de krant als factor in het 
bindingsproces kan worden ingegaan. 
Onderzocht zal o.a. worden waarom De 
Tijd-lezers, die een ander dagblad namen 
aan hun keuze de voorkeur gaven. De 
VU-onderzoekers spreken van 'een ideale 
laboratoriumsituatie' omdat daardoor meer 
inzicht kan worden verkregen in de vraag 
in welke mate de inhoud van een krant bij 
de keuze van de lezer belangrijk is. 
Het onderzoek zal uit drie deelprojecten 
bestaan. In de eerste plaats zijn in 
september, direct na de opheffing van het 
dagblad, een 900-tal De Tijdlezers 
geënquêteerd. Als controlegroep is daarbij 
een 100-tal lezers gebruikt, die reeds enige 
tijd geleden hun abonnement op De Tijd 
beëindigden. In het tweede deelproject 
wordt een onderzoek onder Telegraaflezers 
gehouden. Bij deze groep zal evenals bij 
de lezers van De Tijd worden nagegaan in 
welke mate de politieke opstelling en de 
genuanceerdheid van dit blad een rol 
spelen in het bindingsproces van de 
Telegraaflezer aan zijn krant. Tenslotte 
wordt in november een vergelijkende 
inhoudsanalyse op alle landelijke dagbladen 
en een aantal regionale dagbladen 
gepleegd. 

Voor CONFERENTIES 
KADERCURSUSSEN 
STUDIEWEKEN 

Dennenheul 
Ermelo 
Voor groepen van 20 tot 52 per
sonen (er wordt slechts één 
groep tegelijk ontvangen!) 

Logies: 
slechts één- en tweepersoons
kamers 

Overigens: 
eet-/conversatlezaal, grote hall, 
overdekt terras 

Ligging: 
op het mooie Sonneheerdt-bos-
terrein, grenzend aan het Putter-
bos 

Beschikbaar: 
oktober tot mei, uitgezonderd de 
Kersttijd 

Des zomers en met de Kerst: 
pension voor individuele blinde 
gasten met geleide 

Voor- en nazomer: 
groepen bejaarden of lichame
lijk gehandicapten 

Inlichtingen: 
p.a. Bllndentehuis Sonneheerdt 
Ermelo 
Telefoon (03417) 27 41 

Einde van De Tijd 
'Ideale laboratoriumsituatie' 
voor vu-onderzoekers 
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